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Slovo StaroSty 

obracím se na vás opět touto formou v našem 
zpravodaji poprvé v letošním roce a chci vám 
na  úvod popřát, aby tento rok byl pro vás 
všechny lepší než ten předešlý, abyste jej pro-
žili ve zdraví a spokojenosti a pokud možno se 
svými blízkými. 
Dovolím si shrnout, co jsme pro obec vyko-
nali za uplynulé období, abyste měli přehled 
o tom, co se ve vsi děje. 
Koncem listopadu jsme slavnostně rozsvítili 
vánoční strom, který jsme předtím nazdobili, 
osadili vánoční výzdobu v ulicích naší obce. 
Shodli jsme se, že z úsporných důvodů nebu-
deme vánoční výzdobu více rozšiřovat, pouze 
jsme nakoupili na vánoční strom větší ozdoby, 
které se všem líbily. Postavili jsme také betlém 
a  obec zaplatila občerstvení ve  formě svařá-
ku pro všechny účastníky této akce. Naše 
hospodská paní Krátká pak měla otevřený 
stánek, kde bylo možné kromě občerstvení 
svařákem, také zakoupit jídlo či pití. Celkově 
mám dojem, že se akce podařila, bylo na ni 
rozhodně nejvíce účastníků za poslední roky. 
Děti z mateřské školy i ze základní školy měly 

hezká vystoupení a  jako překvapení vystou-
pili někteří naši občané, kteří secvičili zpěv 
koled.
Přestože zima většinou nepřeje venkovním 
pracím, letošní rok je poněkud výjimkou, a to 
díky teplejšímu počasí. Díky tomu jsme tedy 
mohli pokračovat v  sázení stromků v  obec-
ním lese v  Brůdku. Celkově jsme vysadili 
1800 ks stromů, a  to zejména smrků a  bo-
rovic. V  prosinci jsme převzali protokolárně 
dokončené dětské hřiště na  návsi v  Kozím 
rohu a účtovali jsme tuto akci v lednu tohoto 
roku. Zatím účelem jsme byli nuceni svolat 
mimořádné zasedání obecního zastupitel-
stva, aby schválilo jako bod změnu rozpoč-
tu, neboť peníze na  úhradu daného hřiště 
jsme měli schválené v  rozpočtu v  loňském 
roce, a nikoliv v  roce letošním. Přitom jsme 
také schválili navýšení členského příspěvku 
na osobu v Mikroregionu Úslava, a to z třice-
ti na šedesát korun. K tomu musím uvést, že 
zastupitelé zvažují, zda účast v mikroregionu 
je pro obec přínosem. Nechali jsme si vypra-
covat přehled, co vše mikroregion pro obec 
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za uplynulých dvanáct roků zařídil, či vyko-
nal, zda vůbec se hrazené poplatky obci vrátí. 
Jde o věc na delší diskuzi a rozhodně budete 
informováni o  tom, jakým způsobem se na-
konec zastupitelé k věci postaví.
Připravili jsme si vozidla pro zimní údržbu 
komunikací. Naštěstí jsme zatím vyjeli pouze 
jednou a zima je celkově příznivá. Proto jsme 
využili tuto situaci a pustili jsme se do dvou 
větších akcí, a  to vytrhání náletových křo-
vin podél cesty od  Štěpnice směrem k  nové 
asfaltové cestě za  rybníkem. Chtěli bychom 
nechat vzrostlé stromy a část dosázet ovocný-
mi stromy. V místě, kde vždy stávala jabloň 
odrůdy“ žitavka“, chceme tuto odrůdu taktéž 
opět vysadit. Zároveň bychom asi osadili i ně-
jaké lavičky s výhledem k rybníku. Připravili 
jsme si podklady a chceme požádat o dotaci 
z krajského úřadu, a to na opravu právě této 
komunikace tak, aby spojení mezi obcí a no-
vou asfaltovou cestou bylo kvalitní a  nemu-
seli jste chodit v loužích. Předběžný rozpočet 
na opravu cesty je cca 1.400.000,- Kč.

Dále jsme započali s odvodněním cesty, která 
spojuje za rybníkem novou asfaltovou komu-
nikaci s cestou od pivovaru ve Zhůři. Nakonec 
jsme při výškovém zaměření zjistili, že nebu-
de nutné vykopávat propustek, který by stáhl 
vodu do  rybníka a  postačí pouze vykopání 
příkopu při cestě tak, aby voda nezůstávala 
na komunikaci, ale odtékala do Chocenické-
ho potoka. Stávající louže a vymačkané koleje 
následně zasypeme recyklátem, případně drtí 
tak, aby komunikace v budoucnu i po deštích 
byla suchá a nejen sjízdná, ale i schůdná.
Vedli jsme jednání se Zemědělskou společ-
ností Komorno a. s. ohledně možné směny 
pozemku, kdy družstvo má zájem o  poze-
mek za Chocenickou Lhotou. Dále jsme vedli 
jednání s Památkovým úřadem v Plzni, a to 
ohledně stavu budovy tzv. Parlamentu č. 
p.  92, kdy zvažujeme, zda objekt od  stáva-
jícího vlastníka nekoupit. Nabízená cena se 
jeví s ohledem na provedené stavební úpravy 
jako příznivá a  zatím účelem jsme tedy zís-
kali od  realitního makléře klíče od  budovy 
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a budovu jsme nechali prohlédnout statikem, 
abychom případně nekupovali tzv. zajíce 
v  pytli. Zvažujeme takový krok i  proto, že 
se zatím nenašel žádný zájemce, který by se 
o budovu chtěl, alespoň částečně starat, a tak 
přes opravy začíná opět chátrat a hrozí opět 
její postupná devastace, což bychom nechtěli. 
I o dalších krocích v této věci vás budeme sa-
mozřejmě průběžně informovat. 
Poměrně dlouho zápasíme v  budově školy 
s nově nainstalovanými kotli. Vedení školy si 
opakovaně oprávněně stěžuje na to, že v pro-
storách školy či školky není optimální teplota, 
a tak probíhá neustále ladění tohoto systému, 
aby dobře fungoval a dále, aby kondenzační 
kotle byly skutečně úspornými, nikoliv, aby-
chom zvyšovali již tak vysoké náklady za tep-
lo v těchto budovách. Jednou z možností špat-
ného fungování ale také může být původní 
obložení radiátorů ve třídách, i tuto variantu 
musíme vyloučit, a proto necháme nainstalo-
vat průchozí mřížky, aby mohl teplý vzduch 
volně prostupovat nad radiátory do prostoru.
Kromě již shora uvedené schůze obecního za-
stupitelstva dne 24. ledna t. r., proběhla ještě 
jedna schůze, a to 16. prosince roku loňského. 
Kdy jsme mimo jiné schválili nejdůležitější 
bod programu, a  to rozpočet na  letošní rok. 
Ten by měl být tzv. plusový, tedy nechceme, 
pokud to bude možné, abychom obec zadlu-
žovali, jakkoliv je na účtech obce částka pře-
sahující 33 milionů Kč. Zatím účelem jsme 
se rozhodli, že částku 15 milionů Kč dáme 
na  spořící účty v  bance, kde byly doposud 
uloženy s  tím, že by úroky alespoň částečně 
pokrývaly inflaci a  zároveň z nich je možné 
investovat peníze zpět do obce.
Zastupitelstvo souhlasilo s prodejem pozem-
ku o  rozměrech cca 40 m² v  lese v  Brůd-
ku, kupci ing.  Matouškovi z  Komorna, 

který nabídl cenu mnohem vyšší než cenu 
obvyklou, kde jediným důvodem pro koupi 
pozemku byl jeho požadavek, aby se mohl 
stát členem honebního společenství v Úněti-
cích. K  tomuto kroku jsme přistoupili zcela 
výjimečně, neboť většinou se obecní pozem-
ky neprodávají, a to s ohledem na zajímavou 
nabízenou cenu a skutečnost, že daný kousek 
půdy neměl v podstatě pro obec žádnou cenu.
Dále proběhla schůzka předsedů všech spolků 
za účelem harmonizace postupu při nadchá-
zejícím masopustu a řešili jsme i otázku, zda 
po  masopustním průvodu má proběhnout 
masopustní zábava ve formě karnevalu či ni-
koliv. 
Zástupci obce se zúčastnili i  výroční schůze 
Sboru dobrovolných hasičů v Chocenicích. 

Vlastimil Štětina, starosta
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PoPLateK Za obeCní systém odPadového  
hosPodářství a svoZ KomunáLního odPadu

Jak již jistě víte, místní poplatek a  platba 
za  svoz komunálního odpadu popelnicemi 
jsou poněkud odlišné věci. Místní poplatek 
je stejný jako vloni (800 Kč) a  jsou povinni 
hradit všichni (dosud ne všichni měli popel-
nice, a  přitom měli možnost vyvážet odpad 
do sběrného dvora). Uhrazením místního po-
platku bude mít poplatník-občan zajištěnou 
úhradu podstatné části poplatku za  odvoz 
popelnic. Na  základě rozhodnutí obce bude 
vybraný místní poplatek použit pro  částeč-
nou úhradu ceny svozu komunálního odpadu 
a  případné doplatky si budou fyzické osoby 
hradit ze svých zdrojů.
Dále byl stanoven ceník služeb za  vývoz 
a  likvidaci směsných komunálních odpadů 
pro  domácnosti a  vlastníky rekreačních ob-
jektů v  roce 2023, který vychází z  ceníku 
Západočeských komunálních služeb, který je 
vyvěšený na webu obce a i úřední desce
Před stanovením výše místního poplat-
ku a  celkové ceny odvozu směsných ko-
munálních odpadů domácností musí nově 

vyplnit formulář, případně poslat údaje 
o změně v osobách poplatníků na e-mailovou 
adresu obce pouze ten, u něhož došlo ke změ-
ně v počtu poplatníků či možných slev.
Formulář je možno si vyzvednout na  obec-
ním úřadu, nebo si je stáhnout a vytisknout 
ze stránek obce, kde jsou umístěny také vzo-
ry k  vyplnění. Vyplněný formulář je možné 
doručit osobně či poslat na  e-mail: obec@
chocenice.cz., stejně jako hlášení změny. Pla-
tí, že  poplatník tříděním odpadu nenaplní 
popelnici, nemusí využít četnost svozů po-
pelnic plynoucí z tabulky a může si objednat 
vývoz méně častý. Poplatník či vlastník domu 
si může zakoupit libovolný počet jednorázo-
vých známek případně i  četnější vývoz po-
pelnice za  cenu uvedenou ve  shora uvedené 
tabulce.
Od  25. ledna 2023 se  přijímají na  obecním 
úřadu formuláře u  změn poplatníků, aby-
chom zrychlili a  zjednodušili vydávání zná-
mek po 15.2.2023. Od tohoto data lze popla-
tek uhradit i v hotovosti na obecním úřadu. 
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Poplatek raději uhraďte bezhotovostním pře-
vodem na  číslo účtu:  50020704/0600. Jako 
variabilní číslo uveďte číslo nemovitosti, kdy 
pro identifikaci poplatníka před toto číslo ve-
pište čp.či č.ev. vepište trojčíslí:
pro občany Chocenic  ................ 100
pro občany Zhůře  .....................200
pro občany Kotousova  ...............300
pro občany Chocenické Lhoty  ...400
(např. pro nemovitost č.p. 67 v obci Choceni-
ce bude variabilní číslo ve tvaru 10067.)

Pro informaci zde aktuální ceny vývozů 
popelnic (známek) o velikosti 110 l :
jednorázové .........................150,- Kč
1x měsíčně........................1.500,- Kč
1x za 14 dní ..................... 2.600,- Kč
kombinovaná .................. 3.300,- Kč
1 x týdně ......................... 3.900,- Kč
Známky na popelnice se vydávají po zaplace-
ní místního poplatku, nejdříve po 15.2.2023. 
Místní poplatek je splatný do 28.2.2023. 
Staré známky platí do 28.2.2023. 

JUDr. Radek Keller, místostarosta obce

První PoLoLetí Z PohLedu žáKů ZŠ ChoCeniCe 

V prvním pololetí jsme měli ve škole mnoho 
různých akcí. V září proběhl projektový den 
Recyklohraní – Vzkaz v lahvi. Dozvěděli jsme 
se, jak správně recyklovat plasty a  vytvořili 
jsme si vlastní komiksy o recyklování. V říj-
nu jsme měli Drakiádu. Na letišti u Bzí jsme 
pouštěli draky, opekli si buřty a moc jsme si 
to užili. Na přelomu října a listopadu jsme vy-
dlabávali a vyřezávali dýně. V listopadu jsme 
poctivě nacvičili básničky a  písničky, které 
jsme potom přednášeli a zpívali před obecním 
úřadem při rozsvěcování vánočního stromu.
V  prosinci jsme jeli do  muzea v  Blovicích 
na program Advent v muzeu. Dozvěděli jsme 
se o starých českých adventních a vánočních 
tradicích a  zvycích – např. o  svaté Barboře 

nebo svaté Lucii. V zámecké kapli jsme si za-
zpívali v  doprovodu klavíru vánoční koledy. 
Dne 21. prosince jsme měli ve  škole vánoč-
ní posezení s  tombolou. Přinesli jsme dárky 
do tomboly. Ty jsme očíslovali a podle vylo-
sovaného čísla jsme si vylosovali dárek se stej-
ným číslem. Potom jsme rozkrajovali jablka 
a  pouštěli lodičky ze skořápek. Na  začátku 
ledna se někteří z  nás zúčastnili Tříkrálové 
sbírky. Vybrali jsme přes 24.000,- Kč. Za tyto 
peníze děkujeme všem občanům, kteří při-
spěli na dobrou věc. Nyní vyhlížíme pololetní 
prázdniny a těšíme se na to, co nám přinese 
druhé pololetí. 

Leontýna Flaxová a Daniel Plaňanský 
žáci 5. ročníku ZŠ Chocenice

ZPrávy Z mateřsKé ŠKoLy

Podzimní a  zimní dny jsme v naší mateřské 
škole trávili velmi pestře. Jen projektových 
dnů jsme absolvovali od  září celkem šest 
a do konce školního roku nás čekají ještě další 
dva. Děti se mohly vžít do různých povolání, 
například do role technika i švadleny. Užívaly 

si mnoho bádání a experimentování s různý-
mi materiály a pomůckami od skládání papí-
ru, který jim následně posloužil jako kalíšek 
či vlaštovka, přes společné vytvoření vesmíru 
až po výrobu vlastních bublifuků.
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Oslavili jsme i  americký svátek Halloween 
ve  strašidelných kostýmech, při čemž jsme 
samozřejmě nezapomněli na  naše tradiční 
dušičky. Děkujeme rodičům za  poskytnuté 
občerstvení, které bylo pestré a děti ho velmi 
ocenily.
Ještě před Vánocemi jsme si pozvali fotografa 
z  firmy Photodienst, který nám nafotil pře-
krásné fotografie dětí s  vánoční tematikou. 
A povedlo se úspěšně, žádné slzy nezazname-
nány. :-)
Aby v naší mateřské škole nebylo málo kul-
tury, našli jsme si čas i na divadelní předsta-
vení. Navštívila nás divadla Kolem a Šapitó. 
Na  další divadla se budeme těšit v  březnu, 
květnu i červnu.
Děkujeme mnohokrát rodičům, kteří nám 
pomohli s výrobky, které se prodávaly na tra-
dičním jarmarku při příležitosti rozsvícení 
vánočního stromku před obecním úřadem. 

Zpěv koled našich dětí byl snad velkou a do-
jemnou odměnou nám všem.
Dále děkujeme rodičům, kteří se účastnili 
i  našeho společného pečení, tentokrát jsme 
pekli perníčky na jarmark.
Rok 2022 jsme v mateřské škole ukončili vá-
noční besídkou, na niž i přes nemocnost dětí 
byla účast opravdu velká a všichni si pochut-
nali na  výtečném cukroví, které donesli ro-
diče.
V lednu jsme uspořádali zcela novou akci, kte-
rá byla pouze pro rodiče, zaměřenou na bez-
pečné chování dětí na internetu. Myslíme, že 
v dnešní době je toto téma velmi aktuální.
A  to nejlepší na konec, tedy konečně se do-
stalo i na nás a od ledna jezdíme každý týden 
s  předškolními dětmi na  plavání do  Blovic. 
Čeká nás celkem 10 lekcí a věříme, že budou 
pro děti jak báječné, tak přínosné.

Mgr. Jana Bečková, učitelka mateřské školy

tříKráLová sbírKa

Ve  dnech 1.-15. ledna 2023 proběhl již 23. 
ročník tradiční Tříkrálové sbírky, největší 
české sbírky konané ve prospěch lidí v nouzi. 
U nás v Chocenicích se tak stalo již popáté, 
a to v sobotu 7.1.2023. Sešlo se 19 koledníků, 
kteří byli rozděleni do tří skupin a obcházeli 
dům od  domu kde popřáli do  nového roku 
štěstí a zdraví. Tříkrálová sbírka nejenže zpro-
středkovává setkání mezigenerační, ale také 

umožňuje během krátké chvíle zažít pocit ra-
dosti a vzájemnosti .
To je právě jejím největším posláním. Pro 
koledníky i dárce představuje příležitost začít 
nový rok dobrým skutkem. V  letošním roce 
se vykoledovalo 24.582 Kč.
Velmi děkujeme touto cestou všem, kteří se 
na této sbírce podíleli.

Eva Bendová

roK 2022 v ChoCeniCKé Knihovně 

Knihovnu navštívilo dohromady 160 čtená-
řů a  vypůjčili si 898 knih z  toho bylo 158 
dětských čtenářů. Tady nemám úplný pře-
hled, jelikož je pro ně v knihovně vypůjčuje 

p. učitelka Dvořáková (tento způsob vypůjč-
ky se nám osvědčil i  v  loňském roce). Děti 
si je ve  škole předčítaly nebo si je půjčovaly 
domů. Knihovnu navštěvují předškoláci 
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s maminkami nebo děti 2. stupně. S dospě-
lými čtenáři jsem spokojená, jsou to převážně 
starší ženy, ale číslo vypůjček je na naši vesnici 
dost dobré. V únoru, když se pořádala sbírka 
pro Ukrajinu, bylo sběrné místo v  knihov-
ně a  lidé, kteří sem přišli s  příspěvkem, vi-
děli knihovnu prvně a  moc se jim líbila. 
V knihovně připravujeme - Spolek chocenic-
kých holek - různé akce pro děti, je to naše 
malá kulturní základna. Knihovna poskytla 
zázemí pro nově utvořený pěvecký sbor, který 

zde nacvičoval koledy, které krásně zazpívali 
při akci Rozsvěcení stromku. Letos jsem po-
prvé uspořádala Posezení nad knihou. Akce 
se vydařila, čtenářům se líbila a  budeme 
v tom pokračovat i tento rok a možná, že i ví-
cekrát. Chci poděkovat p. Markové, že se sna-
ží zásobovat knihovnu knižními novinkami 
a reaguje na přání čtenářů, co se týče výběru 
knih. Do nového roku přeji čtenářům, a ne-
jen jim, zdraví, štěstí, lásku..... 

Olga Šváchová, knihovnice 

KuLaté naroZeniny Paní učiteLKy Jany rodové

V těchto dnech se dožívá kulatých narozenin 
paní Jana Rodová, která v Chocenicích učila 

na základní devítileté škole v  letech 1965 až 
1978. Rukama jí tak prošla celá generace dětí, 
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když paní učitel-
ka Rodová měla 
většinou na  sta-
rosti žáky prv-
ních, případně 
druhých i třetích 
ročníků. Díky 
jejímu přístupu 
k  dětem, tak byl 
pro většinu z nás 
vstup do  školy 
důvodem k  ra-
dosti a  niko-
liv starostem. 
Jistě si mnozí 

vzpomenou na hvězdičky v sešitku, které zna-
menaly dobré chování, na dopisy, které psala 
nemocným školáčkům a  přibalovala k  nim 
bonbon či kousek čokolády. Naši školu opus-
tila až v době, kdy čekala narození vlastního 
dítěte a pak se k nám na školu již nevrátila. 
Přesto zůstala v srdci mnoha nyní již dospě-
lých či v předdůchodovém věku. Proto mně 
tedy dovolte, abych jménem všech jejích žáků 
popřál touto cestou naší milé paní učitelce 
pevné zdraví a  stálý úsměv ve  tváři, který jí 
tak slušel. Samozřejmě, že zajistíme, aby ale-
spoň několik vydání našeho zpravodaje bylo 
doručeno i k ní do Prádla.

Radek Keller

PLánované aKCe

Únor
�� 11.2. Masopustní průvod + zabijačkové 
hody a večerní diskotéka
�� 18.2. Babský bál
�� 25.2. Turnaj v prší

Březen:
�� 11.3. Maškarní dětský bál 

Duben:
�� 1.4. Velikonoční setkání v hospodě

sPoLečensKá KroniKa

narozeniny
Leden 
Matasová Helena, Chocenice 115, 80 let
Lisac Pavel, Chocenice 166, 75 let
Únor
Vokáč Jan, Kotousov 2, 88 let

Skálová Danuše, Chocenice 20, 75 let
Urban Pavel, Zhůř 109, 75 let
Ing. Zelenka Ladislav, Chocenice 134, 70 let
Březen
Jirka Václav, Chocenická Lhota 22, 70 let
Vaniš Stanislav, Chocenice 130, 70 let
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